

Majukan seni khat ke peringkat serantau, antarabangsa

Oleh : Saerah Haji Abdul Ghani
Foto : Mohd. Sahrizal Haji Said

BANDAR SERI BEGAWAN, Sabtu, 31 Januari. - Seramai 25 penulis khat tanah air yang mengikuti Bengkel Seni Khat Jawi Tahjizul Lauhah dan Khat Kontemporari, menerima sijil setelah menamatkan bengkel selama 16 hari. Sijil-sijil disampaikan oleh

Pengarah Dewan Bahasa dan Pustaka (DBP), Dayang Hajah Aminah binti Haji Momin, berlangsung di Balai Sarmayuda, DBP. Bengkel yang bermula pada 15 Januari lalu diungkuhkan oleh DBP yang merupakan kegiatan sampingan bagi Peraduan Seni Khat

Kukuh semangat solidariti, patriotik dan kenegaraan



Oleh : Rohani Haji Abdul Hamid
Foto : Dk. Nur Hafilah Pg. Othman

disampaikan oleh Pegawai Penerangan, Awang Haji Dayang bin Haji Kasim.

Objektif Taklimat Kenegaraan ini ialah untuk mengoptimumkan penghayatan dan pemahaman khususnya dalam kalangan mahasiswa dan mahasiswi terhadap Lagu Kebangsaan dan Bendera Negara ke arah kesedaran hidup berbangsa, beragama berdasarkan falsafah negara Melayu Islam Beraja (MIB).

Selain itu, taklimat tersebut juga dihasratkan dapat menyemai perasaan cintakan bangsa, agama, raja dan negara.

Secara tidak langsung, ia juga dapat mengukuhkan semangat solidariti, patriotik dan kenegaraan yang tinggi dalam diri para pelajar melalui Lagu Kebangsaan dan Bendera Negara, di samping memaparkan usaha-usaha yang sedia ada dalam menggalakkan para pelajar menghormati serta menjiwai Lagu Kebangsaan dan Bendera Negara.

Taklimat Kenegaraan yang merupakan projek berterusan Jabatan Penerangan itu telah dilancarkan di keempat-empat daerah di negara ini.

TAKLIMAT Kenegaraan disampaikan oleh Pegawai Penerangan, Awang Haji Dayang bin Haji Kasim.

BANDAR SERI BEGAWAN, Sabtu, 31 Januari. - Jabatan Penerangan melalui Unit Kenegaraan, Bahagian Kenegaraan dan Kemasyarakatan, hari ini, meneruskan siri Program Taklimat Kenegaraan Menghayati Lagu Kebangsaan dan Bendera Negara di Auditorium, Jabatan Penerangan.

Program ini disasarkan kepada mahasiswa dan mahasiswi Universiti Islam Sultan Sharif Ali.

Antara atur cara ialah nyanyian Lagu Kebangsaan 'Allah Peliharakan Sultan' dan lagu patriotik 'Bendera Negara', diikuti Taklimat Kenegaraan



MAHASISWA dan mahasiswi Universiti Islam Sultan Sharif Ali (UNISSA) diberikan Taklimat Kenegaraan khususnya terhadap Lagu Kebangsaan dan Bendera Negara ke arah kesedaran hidup berbangsa, beragama berdasarkan falsafah negara Melayu Islam Beraja (MIB).

Jawi Kebangsaan sempena Bulan Bahasa 2015.

Pada kali ini bengkel dibahagikan kepada dua modul yang akan dikendalikan oleh dua fasilitator undangan iaitu, fasilitator Modul Pertama, Lembaga Kaligrafi Al-Qur'an (LEMKA), Sukabumi, Jawa Barat, Republik Indonesia (Tanjizul Lauhah), Ustaz Ahmad Syafii bin Hadii Muhtassin dan fasilitator Modul Kedua, Awang Haji Mahadi bin Haji Md. Zain dari DBP, KKBS, Negara Brunei Darussalam (Khat Kontemporari).

Kedua-dua fasilitator sememangnya mempunyai kebolehan dan kemahiran di peringkat serantau dan antarabangsa yang akan membimbing para peserta, bagaimana untuk menghasilkan karya khat klasik dan tradisi dan akan diaplikasikan melalui media dan gaya terkini melalui Khat Kontemporari.

Penulis tanah air yang bertaraf peringkat pertengahan, lanjutan dan *tahsin* khat ini, diberi peluang untuk memperoleh dan menimba ilmu pengetahuan dan kemahiran demi mempertingkatkan dan mengembang maju dalam dunia seni khat sehingga ke peringkat serantau dan antarabangsa.



PENGARAH Dewan Bahasa dan Pustaka (DBP), Dayang Hajah Aminah binti Haji Momin menyampaikan sijil kepada seorang peserta Bengkel Seni Khat Jawi Tahjizul Lauhah dan Khat Kontemporari anjuran DBP.

antarabangsa agar penulis Negara Brunei Darussalam setaraf dan setanding dengan penulis khat tersohor dunia.

Tujuan utama bengkel diadakan untuk memberi pendedahan kepada penulis khat tanah air ke tahap serantau dan antarabangsa, di samping bagi menghasilkan karya yang berkualiti dan mencapai

piawaian antarabangsa.

Selain itu, ia bertujuan untuk mempelbagaikan gaya dan kreativiti terkini dengan kombinasi khat yang diaplikasikan pada media tertentu yang berbentuk kontemporari dengan tidak menjejaskan kaedah khat seriadajadid sebagai bahan tarikan kepada orang ramai melalui pameran dan tunjuk cara.

Bantu peserta ASEAN tingkat kemahiran

Oleh : Rohani Haji Abdul Hamid

BANDAR SERI BEGAWAN, Sabtu, 31 Januari. - Bergerak lebih dekat dalam Integrasi ASEAN, pentadbir, guru dan kakitangan institusi pendidikan merupakan cabaran untuk melaksanakan yang terbaik bagi kepentingan dan alam persekitaran global.

Pengarah Pusat Serantau SEAMEO-VOCTECH, Awang Haji Md. Sharifuddin bin Haji Md. Salleh menambah, ia juga salah satu fungsi yang amat diperlukan sebagai pentadbir dan tenaga pengajar pendidikan bagi pembangunan yang betul dan berkesan dalam pelaksanaan program kurikulum.

Menurutnya, reka bentuk dan pelaksanaan kurikulum tidak hanya semata-mata datang dengan senarai mata pelajaran yang diajar atau yang mempunyai pelbagai kelayakan tetapi juga merangkumi keprihatinan kepada keperluan pembelajaran bagi pembentukan sikap dan kerjaya para pelajar dan kaedah atau proses digunakan dalam membawa keperluan untuk memenuhi kehendak.

Oleh itu, tambah beliau, reka bentuk kurikulum adalah sebagai alat untuk panduan bagi memastikan pelajar kepada intelek yang betul, pertumbuhan fizikal dan moral dari tahun prasekolah sehingga kepenuhan kerjaya mereka.

"Tajuk program latihan tersebut telah direka dan ditawarkan untuk membantu peserta ASEAN dalam meningkatkan kemahiran mereka dalam pembangunan kurikulum, pelaksanaan, dan penilaian dengan

kepemimpinan yang sesuai dengan tingkah laku penyediaan," jelasnya semasa berucap merasmikan Program Latihan Serantau mengenai Program Latihan SEAMEO-VOCTECH bertajuk, 'Kecemerlangan Dalam Pelaksanaan Kurikulum melalui Kepimpinan Berwawasan dan Pengawasan Situasi atau E-CLASS' di Dewan Seri Kerna SEAMEO-VOCTECH, Gadong.

Walau bagaimanapun tambahan, pelaksanaan kurikulum menjadi tidak bermilai tanpa memberi pertimbangan penting kepada Kumpulan Penerbitan Sage UK (2013) sebagai tiga aspek penting bagi pengurusan pendidikan iaitu kelayakan, keupayaan dan beban kerja tenaga pengajar; kecekapan pengurusan dan pengawasan pentadbiran yang ikhlas dalam melaksanakan kurikulum yang direka dan garis panduan sistematik dalam melaksanakan dan menilai program tersebut.

Seramai 37 peserta terdiri daripada pengarah-pengarah, pengetua-pengetua, ketua-ketua bahagian dan pegawai daripada 10 negara ahli SEAMEO iaitu Negara Brunei Darussalam, Kemboja, Republik Indonesia, Laos, Malaysia, Myanmar, Republik Filipina, Republik Singapura, Thailand dan Viet Nam menghadiri kursus selama dua minggu itu.

Sepanjang latihan para peserta akan mengongkakan pengetahuan mengenai isu-isu seperti pengetahuan dan penglibatan aktif dalam memenuhi kursus ini dan pada akhir kursus setiap peserta akan dapat mengongkakan pandangan dan pengalaman di institusi masing-masing.

Program ini merupakan kumpulan pertama yang disertai pegawai tentera Kementerian Pertahanan yang juga terdiri daripada pendidik dan pelatih.

HALUAN

Dari muka 2

Saya percaya dengan pelaksanaan Transformasi Pendidikan Teknikal dan Vokasional, Institut Teknikal Pendidikan Brunei akan dapat menangani isu ini dan menyelaraskan program-program yang sedia ada dengan keperluan industri. Di bawah transformasi ini, anjakan dasar asas telah memberi tumpuan kepada enam kunci bidang perubahan yang akan dilaksanakan dalam tempoh lima tahun termasuk

- penyusunan semula kursus;
- memperluaskan pilihan perantisan;
- lebih banyak peluang untuk perkembangan;
- meningkatkan sistem latihan;
- perkhidmatan skim pengajaran yang baru; dan
- penamaan semula DTE dan Institut Vokasional.

Transformasi PTV bukan projek biasa. Ia satu usaha utama dalam menyokong Wawasan 2035 Brunei Darussalam. Kelajuan pembangunan dan pelaksanaan memerlukan sokongan kuat daripada agensi-agensi kerajaan dan pihak yang berkepentingan.

Sistem baru ini juga akan memberi tumpuan kepada menyediakan pilihan perantisan yang dipercayai meningkatkan peluang pekerjaan dan kepuasan majikan. Pada masa ini, terdapat 60 tempat perantisan tetapi ia adalah diharapkan akan meningkat kepada 200. Kami sedang berusaha rapat dengan organisasi-organisasi perusahaan besar dan sederhana kecil (PKS) bagi membantu mewujudkan persekitaran yang mana perantisan disediakan kepada rakyat.

Kami berharap dapat melihat penglibatan lebih sektor swasta dalam proses pendidikan dengan menyediakan bantuan seperti latihan pengajar, input ke dalam kurikulum dan penilaian pembangunan kapasiti pelajar.

Dengan memindahkan tumpuan kurikulum ke arah bahagian

Pelan Induk Tenaga Manusia ICT Kebangsaan dibangunkan

yang bertentangan dengan sudut penawaran, Institut Teknikal Vokasional (TVI) akan dapat kemahiran pelajar yang lebih sepadan dengan kecekapan yang diperlukan dalam sektor swasta, serta menggalakkan mereka menikmati pekerjaan yang lebih berbeza.

Dalam bulan Mac 2011, Kementerian Pendidikan Brunei Darussalam telah melancarkan Strategi dan Rangka Tindakan e-Hijrah sebagai inisiatif kebangsaan untuk ICT dalam pendidikan sebagai sebahagian daripada SPN 21. e-Hijrah direka untuk menyokong pembangunan sistem pendidikan abad ke-21 melalui dengan memanfaatkan ICT dan program e-Kerajaan Kebangsaan Brunei untuk mempercepatkan Transformasi ke arah Wawasan 2035.

Inisiatif utama e-Hijrah, merupakan satu usaha kebangsaan yang teratur, sistematik dan bersepadu sepenuhnya untuk ICT dalam pendidikan di Negara Brunei Darussalam. e-Hijrah memulakan transformasi ini dengan lapan diintegrasikan dan inisiatif disegerakan bertujuan untuk mempercepatkan pembangunan Sistem Pendidikan Abad 21 yang berprestasi tinggi.

Keseluruhan Sekolah Pembangunan ICT adalah salah satu projek dalam inisiatif utama e-Hijrah yang direka untuk mencapai peningkatan sekolah yang berterusan dan perubahan penyediaan yang mampan dalam penerimanan dan penggunaan ICT, celik digital dan *pedagogies* abad ke-21, di semua sekolah.

MOE telah memimpin jalan dalam menyelaraskan usaha untuk panduan ini. Bangunan pendidikan abad ke-21 dan keupayaan pembelajaran di seluruh sistem pendidikan Brunei keseluruhan kini menjadi tugas utama. Pelan Strategik 2012-2017 Kementerian Pendidikan (MOE) terutama menekankan di dalam strategi e-Hijrah dan SPN21.

Pelaksanaan SPN21 dan projek e-Hijrah insyaaAllah akan berhasil dalam perubahan yang berlaku dalam tempoh

sistem pendidikan Brunei. Membangunkan kunci kemahiran dan kecekapan untuk menjalankan pihak-pihak berkepentingan dan menyampaikan perubahan kompleks ini memerlukan latihan fokus dan sangat khusus dan pembangunan.

Latihan dan pendidikan anak-anak muda Brunei dalam mata pelajaran sains dan teknikal sentiasa memenuhi perubahan industri ICT adalah baik dan terbaik tetapi terdapat juga keperluan untuk memupuk minda keusahawanan. Untuk itu, Perkampungan Keusahawanan MOE oleh UBD dan Pertandingan CIPITA Pengiran Muda Mahkota diadakan untuk menggalakkan inovasi dan kreativiti di Negara Brunei Darussalam. Untuk menggalakkan *teknologi* kita untuk menjadi lebih inovatif dalam idea-idea dan projek mereka, kementerian terus menggalakkan sains, teknologi, kejuruteraan dan matematik (STEM) dalam sistem pendidikan di untuk mewujudkan satu komuniti pelajar yang inovatif.

Sebagai kesimpulan, Kementerian Pendidikan telah memberi tumpuan kepada peningkatan manusia, institusi, dan keupayaan teknologi yang merupakan sumber utama pengetahuan dan inovasi baru yang memberi makan kepada pertumbuhan ekonomi. Usaha-usaha berterusan perlu kejayaan ditunjukkan dalam meningkatkan kesedaran pada manfaat alat-alat teknologi, menyediakan latihan, dan menggalakkan kerjasama untuk mencari penyelesaian yang disasarkan bertujuan untuk mengatasi pelbagai halangan.

Memandangkan kesan dari peralihan ini, saya menyeru kepada semua pihak-pihak berkepentingan untuk tenang dan menyelaraskan penglibatan mereka dan memberi tumpuan lebih kepada melaksanakan mekanisme untuk merangsang pemakaian dan penggunaan teknologi di seluruh pendidikan dan pertumbuhan ekonomi ke arah Wawasan 2035.

Ucapan terakhir saya kepada semua peserta yang menghadiri seminar hari ini, saya ingin anda semua berjaya dan berhasil dalam peribincangan.